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  PROTOKÓŁ Nr 10 /2011 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej , 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 listopada 2011 roku. 

Posiedzenie odbyło się w Ośrodku Kultury Lokalnej we wsi Proniewicze, w godz. 9.00 – 
11.20. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji   

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

5. ROSZCZYC MIROSŁAW – Przewodniczący Rady Powiatowej Podlaskiej Izby 
Rolniczej 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy, a 
dalsze prowadzenie posiedzenia powierzył Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy ANDRZEJOWI 
BOROWSKIEMU, który powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz pozostałych obecnych, 
bardzo pozytywnie wyraził się na temat wyglądu i wyposażenia budynku Ośrodka. Odczytał 
następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XII Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
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30 listopada  2011 roku, tj.: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie okreslenia stawek podatku od środków 
transportowych, 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej 
na 2012 rok, 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełnić przedsiebiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na terenie Gminy Bielsk Podlaski w zakresie ochrony przed 
bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i 
spalarni zwłok zwierzęcych i ich części, 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2012 rok, 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
organizacjami pozarządowymi lub radami działalności pożytku publicznego oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia wysokości stawek podatku od środkow 
transportowych na 2012 rok, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  Wniosek przedstawiła 
NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, że ostatnio stawka podatku nie była 
podnoszona, jednak w związku ze wzrostem stawek minimalnych należy w uchwale Rady Gminy 
uwzględnić stawki zgodne z obowiązującymi przepisami, ponieważ po zmianie przepisów stawki w 
gminie są niższe od minimalnych. Pani Wójt zwróciła uwagę na przekazaną radnym  poprzednią 
uchwałę, w której dopisano stawki proponowane na 2012 rok oraz stawki maksymalne. We 
wszystkich pozycjach proponuje się wzrost stawek o 50 zł. RAISA RAJECKA dodała, że 
proponowane stawki, jeśli zostaną przyjęte, będą obowiązywać do czasu, aż będą mniejsze od 
minimalnych stawek ustawowych. Odpowiadając na pytanie WALENTEGO 
GAŁUSZEWSKIEGO, jak znacząca jest to pozycja w budżecie, Pani Skarbnik poinformowała, że 
na 2012 rok, przewiduje się (po uwzględnieniu podwyżki) wpływy z tego podatku w kwocie około 
110 tys. zł. 

 Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych radni 
zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Propozycje zmian omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA - 
Skarbnik Gminy. O głos poprosił MIROSŁAW ROSZCZYC – Przewodniczący Rady Powiatowej 
Podlaskiej Izby Rolniczej, który zwrócił uwagę, że porządek najbliższej sesji nie przewiduje punktu 
dotyczącego podatku rolnego, stąd rozumie, że w Gminie Bielsk Podlaski zostaje przyjęta 
maksymalna kwota. Poinformował, że Podlaska Izba Rolnicza zwróciła się na piśmie do 
samorządów o rozważenie możliwości obniżenia średniej ceny żyta będącej podstawą ustalenia 
wysokości podatku rolnego. Zwrócił uwagę, że w aktualnej sytuacji w rolnictwie (m.in. wzrost 
podatku akcyzowego, planowane zniesienie kwot mlecznych) pozostawienie stawki ustawowej 
będzie w 2012 roku dla rolników dużym obciążeniem. Zwrócił się do Pani Wójt z apelem, żeby 
zastanowić się nad obniżką. Dla przykładu przytoczył przykład miasta Brańsk, gdzie średnią cenę 
żyta obniżono do 50 zł. Dodał, że Gmina Bielsk nie ma bogatego rolnictwa, zaproponował 
obniżenie ceny żyta do 60,65 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poinformował, że radni 
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dyskutowali na temat podatku na posiedzeniu Komisji, były różne głosy podczas dyskusji, 
zgłaszano wątpliwości, przeważyło jednak stanowisko o nie obniżaniu średniej ceny żyta z uwagi 
na to, że w Gminie jest dużo zaplanowanych do zrobienia inwestycji, a na to potrzeba pieniędzy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK zasugerował, aby Izba Rolnicza 
wystąpiła do rządu o refundację podatku akcyzowego. MIROSŁAW ROSZCZYC poinformował, że 
takie wystąpienie zostało przekazane, omówił to zagadnienie i stwierdził, że możliwości Izby są 
jednak ograniczone.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA stwierdziła, że porównania i analizy zrobione przez 
Podlaską Izbę Rolniczą są wiarygodne. Była dyskusja na posiedzeniu Komisji, była też rozmowa z 
Panią z Izby Rolniczej, która jednak nie znała kwoty będącej podstawą naliczenia podatku rolnego, 
a ponadto pismo z Izby wpłynęło do Urzędu już po zakończeniu Sesji Rady Gminy. Ponieważ radni 
zaakceptowali stawkę ustawową podatku rolnego, stąd nie było potrzeby wprowadzania do 
porządku sesji projektu uchwały w tej sprawie. Nie wpłynęły też żadne zgłoszenia ze strony 
sołtysów. Nawiązując do decyzji samorządu Miasta Brańsk o obniżeniu ceny żyta do podatku 
rolnego, zwróciła uwagę, że dla gminy miejskiej ważniejszy jest podatek od nieruchomości, a nie 
podatek rolny, bowiem rolników w mieście jest mniej. Natomiast Gmina Bielsk jest gminą wiejską i 
podatek rolny jest w budżecie pozycją znaczącą. Dodała, że na wysokość podatku wpływa też klasa 
gruntu, w bielskiej gminie najlepszą klasą jest klasa IV.  Zwróciła też uwagę, że Gmina nie 
otrzymała od Podlaskiej Izby Rolniczej żadnych pieniędzy na organizację wyborów do Izby.  
NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy podała kwotę, jaka z budżetu gminy jest 
przekazywana Podlaskiej Izbie Rolniczej. Pani Wójt podkreśliła, że wszyscy chcą realizować jak 
najwięcej inwestycji w gminie, potrzeby ciągle rosną, a żeby sprostać tym zadaniom potrzebne są 
pieniądze. Ze zrozumieniem potwierdziła, że każda podwyżka jest trudna, należy jednak pamiętać, 
że rolnicy prowadzący gospodarstwa rolne korzystają z dopłat unijnych.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI  przypomniał, że w ciągu 
ostatnich 2 kadencji podatek rolny kształtował się różnie. Zwrócił uwagę, że cena żyta w wys. 74 zł 
jest ceną realną, którą rolnik może uzyskać przy sprzedaży zboża. Był taki czas, że zboże 
kosztowało 15 – 20 zł, a wg GUS-u średnia cena wynosiła 50 zł. Wówczas podatek był obniżany. 
Taka decyzja wydaje się logiczna, natomiast jeśli cena GUS-u jest realna, obniżenie jej nie jest 
wskazane. W ubiegłym roku rolnicy mieli korzystną sytuację, bo podatek był niższy w stosunku do 
ceny, jaką można było uzyskać ze sprzedaży zboża. Jeśli doszłoby do obniżki o 5 – 10 zł, to dla 
rolnika będzie to kwota nie znacząca, ale w skali całego budżetu gminy jest to dużo. Po raz kolejny 
przypomniał, że Gmina jest bardzo duża, ma największą w powiecie sieć dróg, zarówno radni jak i 
sołtysi chcą na swoim terenie coś zrobić. W tej sytuacji decyzja radnych o nie obniżaniu ceny żyta, 
jako podstawy do podatku rolnego jest zasadna.  

 Na zakończenie dyskusji na prośbę radnych RAISA RAJECKA omówiła tryb postępowania 
w sprawie inwestycji prowadzonych przez podmioty, które nabyły nieruchomość od gminy. 
Poinformowała, że o zamiarze budowy inwestycji dowiaduje się  w momencjie złożenia przez 
zainteresowanego wniosku o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Od tego momentu jest 
prowadzone postępowanie administracyjne. 

 Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1c) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 
2012 rok dla samorządowego zakladu budżetowego Zakład Usług Komunalnych, stanowi 
Załącznik Nr 4 do protokołu. Wniosek przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik 
Gminy. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poprosił o porównanie stawek 
do ubiegłego roku. Pani Skarbnik poinformowała, że proponowane są niższe dopłaty do wody, a 
wyższe do ścieków. Dodała, że dotacje ustala się tylko do końca lutego 2012 roku, czyli do czasu 
funkcjonowania ZUK. Potem wszystkie zadania zakładu przejmie gmina.  

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał o możliwość podłączania się mieszkańców do 
kanalizacji sanitarnej w Augustowie, bo jest to tańsze niż przydomowe oczyszczalnie ścieków.  
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Radny ANATOLI WYSZKOWSKI, jako sołtys Sołectwa Augustowo, poinformował, że każdy 
zainteresowany podłączeniem składa wniosek do Urzędu Gminy o wydanie zgody na przyłącze. 
Podał koszty tego przedsięwzięcia i podkreślił, że pokrywa je w całości wnioskodawca. Radny 
negatywnie ocenił projekt kanalizacji sanitarnej i podał przykłady błędów technicznych, np. 
odwrotnie pozakładane kielichy. Dodał, że na przyłączu do swojej posesji stracił 700 zł. Na prośbę 
ANDRZEJA BOROWSKIEGO poinformował, że dotychczas zostało podłączonych około 20 
posesji. Radni dyskutowali na temat studzienek wstawianych na linii głównej oraz studzienek 
kontrolnych. Zastępca Wójta ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że najczęściej wstawia się jedną 
studzienkę na 2 gospodarstwa, rzadko, każda posesja ma własną studzienkę. Omówił też zasady 
rozliczania kosztów za korzystanie z kanalizacji.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że odbiór inwestycji odbył się niedawno, a 
zainteresowanie ze strony mieszkańców jest duże. Augustowo jest wsią rozwojową, wszystko 
wymaga czasu, również to, aby podłączyć posesje mieszkańców z kol. Brańska. Dodała, że 
najpierw trzeba byłoby doprowadzić do porządku drogi na tym osiedlu.  Radny ANDRZEJ 
BOROWSKI zapytał o omawiany kiedyś problem większej dopłaty do ścieków w związku z 
wodami opadowymi przedostającymi się do studzienek z powodu ich nieszczelności. Głównie 
dotyczyło to Widowa. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przyznała, że był taki problem, ale 
studzienki w Widowie zostały już uszczelnione.  

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2012 rok dla 
samorządowego zakladu budżetowego Zakład Usług Komunalnych zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni 
spełnić przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na terenie Gminy Bielsk Podlaski w 
zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 
zwierząt, a także grzebowisk i spalrni zwłok zwierzęcych i ich części, stanowi ZałącznikNr 5 do 
protokołu. Treść wniosku odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI. 
Podczas dyskusji na temat bezdomnych zwierząt, radni mówili m.in. o warunkach prowadzenia 
odstrzałów przez myśliwych oraz podatku od posiadania psów.  Pani Wójt poinformowała, że były 
próby ustalenia, z pomocą sołtysów, czy ktoś z mieszkańców posiada więcej, niż 2 psy, ale nie 
wpłynęło żadne zgłoszenie. Radny ANDRZEJ  TYNIEWICKI powiedział, że aby to ustalić, 
powinien przyjechać ktoś z Urzędu Gminy i przejść się razem z sołtysem po wszystkich 
gospodarstwach. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinni spełnić przedsiębiorcy ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na terenie Gminy Bielsk Podlaski w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalrni zwłok 
zwierzęcych i ich części, zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

Wniosek Wojta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Bielsk 
Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2012 rok, stanowi Załącznik 
Nr 6 do protokołu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI  przypomniał, że 
taki program jest uchwalany co roku. 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

Załączony do wniosku projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia szczegółowego sposobu konsultowania z 
radami dzialalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
projektow aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
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organizacji, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Treść wniosku odczytał ANDRZEJ BOROWSKI. 
Następnie udzielił głosu Przewodniczącemu Towarzystwa HAJ – JANOWI MORDANIOWI, który 
przedstawił się jako jedna z tych osób, które działają w organizacji pozarządowej. Zwrócił uwagę, 
że w Gminie Bielsk Podlaski nie ma rady działalności pożytku publicznego, są natomiast różne 
organizacje aktywne lub mniej aktywne. Towarzystwo HAJ wymienił jako organizację najbardziej 
dokuczającą Pani Wójt oraz radnym.  Powiedział, że jest przekonany o tym, że wnioskowana 
uchwała zostanie przez radnych przyjęta, warto byłoby, żeby również weszła w życie. Przypomniał, 
że jakiś czas temu zwracał się do Komisji Oświaty o spotkanie z organizacjami pozarządowymi, 
minął rok, a do spotkania nie doszło. W swoim wystąpieniu  zwrócił uwagę na bardzo ważny 
problem dotyczący ochrony obszarów “Murawy w Haćkach”. Po analizie przebiegu sesji oraz 
posiedzeń Komisji jest zaniepokojowy sytuacją w tym zakresie. Mówił o liczącym ponad 120 stron 
planie zadań ochronnych, którego tekst jest dostępny w Urzędzie Gminy i Dyrekcji Ochrony 
Środowiska. JAN MORDAŃ poinformował, że w dniu 15 maja br. Towarzystwo HAJ złożyło do 
Wójta Gminy wniosek odnośnie przekazania w zarząd Towarzystwa działek z siedliskami roślin. 
Zacytował fragmenty z protokołów z posiedzeń Komisji Rady Gminy w czerwcu i sierpniu 2011 r, 
w tym słuszne spostrzeżenie, że temat wymaga konsultacji. Poinformował, że odpowiedź na 
wniosek otrzymał z niewielkim opóźnieniem.  JAN MORDAŃ zwrócił uwagę, że plan zadań 
ochronnych dla obszaru Natura 2000 “Murawy w Haćkach” wymaga niezwłocznego podjęcia 
działania, czego ze strony gminy nie widać. Odczytał treść odpowiedzi na wniosek Towarzystwa 
HAJ z 8 sierpnia 2011 r. Powiedział też o trudnościach z określeniem strefy buforowej (2 – 5 
metrów), bowiem przebieg granic działek w obrębie wsi Haćki na gruncie jest nieczytelny. Rolnicy 
zwracali się do Towarzystwa w tej sprawie, bo nie wiedzieli, którędy mogą przejechać. Okazało się, 
że murawy kserotermiczne “wypadły” na drodze, są w związku z tym liczne nieporozumienia. 
Powiedział o wniosku Rady Sołeckiej Sołectwa Rajsk o wytyczenie drogi między Rajskiem, a 
Haćkami. Przewodniczący Towarzystwa odczytał również radnym treść e-maila z dnia 25 
października 2011 r. skierowanego przez Towarzystwo do Przewodniczącego Rady Gminy. Jedno z 
pytań dotyczyło wykoszenia po 31 sierpnia br. użytków zielonych, w tym muraw kserotermicznych 
w sposób niszczący ruń roślinną i pokrywę glebową. Po odczytaniu odpowiedzi, jaką uzyskał, 
krytycznie odniósł się do jej treści, zwracając uwagę na to, że jest niepełna, nie daje odpowiedzi na 
postawione pytania, brak jest informacji, dlaczego zniszczono ruń roślinną. Podkreślił, że nie jest 
istotna data wykoszenia, ale sposób, w jaki to zrobiono. Powiedział o treści pisma, jakie w ostatnich 
dniach otrzymał od Pani Wójt. Powiedział, że nie ma wydrukowanego tego pisma, więc ogólnie 
omówił jego treść stwierdzając m.in., że z jego treści wynika brak orientacji co do czasu 
wykoszenia trawy, czy przed 31 sierpnia, czy po, a może  w nocy ?  Ponownie podkreślił, że ważny 
jest sposob wykoszenia, a nie kiedy to zrobiono.  Poprosił radnych, aby zapoznali się z tym 
problemem, żeby nie było wstydu przed innymi. 

Do wypowiedzi JANA MORDANIA ustosunkowała się RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. 
Odniosła się m.in. do e-maila z 25 października, w którym Pan Mordań prosił Przewodniczącego 
Rady Gminy o udzielenie  odpowiedzi w tym samym dniu na posiedzeniu Komisji. E-mail w tej 
sprawie został odczytany w dniu 25 października, ale już po posiedzeniu Komisji, więc 
niemożliwym było przygotowanie oraz udzielenie odpowiedzi na posiedzeniu.  Wyjaśniła, że praca 
urzędnika nie polega na otwieraniu poczty elektronicznej zaraz po przyjściu do pracy. E-mail został 
wysłany między godz. 7.30 a 8.00, a posiedzenie komisji rozpoczyna się o godz. 9.00. W tym czasie 
jest mnóstwo innej pracy, którą należy wykonać. Dodała, że pisma Pana Mordania nie są kserowane 
i przekazywane radnym, bowiem praktyka jest taka, że  są przedstawiane i omawiane na 
posiedzeniach komisji. Każdy radny wie, jakimi dokumentami dysponuje.  Pani Wójt odczytała 
ostatnie pismo, jakie zostało skierowane do Towarzystwa HAJ, dotyczące kwestii wykoszenia trawy 
po 31 sierpnia 2011 r. Zwróciła się do Pana Mordania o nie przekłamywanie treści tego pisma, 
wskazując, że w piśmie nie ma przytoczonych przez niego słów. Dodała, że nie musi wstydzić się w 
kwestii ochrony omawianych terenów, podkreśliła starania Pana Mordania w tym zakresie, który 
dba o tereny w Haćkach, ale nie dba o to, żeby jego własny wizerunek był odpowiedni. Pani Wójt 
nadmieniła, że ostatnia korespondencja, na którą była przygotowywana odpowiedź wpłynęła z 
Wydziału Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. Powiedziała też o współpracy z 
innymi organizacjami, która była dotychczas prowadzona  i będzie nadal kontynuowana. 

JAN MORDAŃ podziękował za uwagę dotyczącą nie przekłamywania treści pisma i dodał, 



 6 

że zdaje sobie sprawę, że radnym nie podoba się wszystko, co jest problemowe, a plon działalności 
przyjdzie później. Między Przewodniczącym Towarzystwa HAJ, a Przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej STANISŁAWEM OLSZEWSKIM doszło również do wymiany zdań  co do tego, kto 
jest kompetentny do oceny faktu oraz stopnia zniszczenia runi roślinnej. 

Podsumowując dyskusję ANDRZEJ BOROWSKI wyraził nadzieję na dobrą współpracę z 
organizacjami działającymi na terenie Gminy i na rzecz Gminy. Może dojdzie też do spotkania z 
radnymi. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radami dzialalności 
pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektow aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji, zaopiniowano 
pozytywnie. 

  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Radni zapoznali się z pismem mieszkańców Haciek dotyczącym remontu świetlicy wiejskiej we 
wsi Haćki. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI odczytał w całości treść 
pisma, które wpłynęło do Urzędu Gminy w dniu posiedzenia Komisji. Przewodniczący Komisji 
Oświaty i Spraw Społecznych JERZY CHILKIEWICZ pozytywnie ocenił działania nowej Pani 
Sołtys w kierunku odnowienia bardzo zniszczonego budynku świetlicy. Przypomniał, że jeszcze 
kilka lat temu  był to ładny obiekt i zadbany teren wokół niego. Teraz natomiast wszystko 
pozarastało. 

b) Odczytano skierowany do Rady Gminy wniosek radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO oraz 
Rady Sołeckiej wsi Hryniewicze Małe w sprawie podjęcia działań zmierzających do wykonania 
podbudowy drogi długości ok. 100 metrów łączącej drogę powiatową Nr 1609 z dojazdem do 
kaplicy wraz z parkingiem. 

 Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wniosek wpłynął do Urzędu Gminy w 
dniu 14 listopada 2011 r., z tą samą datą zostało wydane zarządzenie Wójta w sprawie projektu 
budżetu Gminy na 2012 rok. W projekcie nie ujęto tego zadania, ale  nie wstrzymuje to jednak 
działań w zakresie realizacji inwestycji. Nadmieniła, że w 2012 roku droga powiatowa, o której w 
piśmie mowa nie będzie remontowana, natomiast w momencie przystąpienia do jej realizacji, nie 
będzie problemu z wykonaniem 100 metrowego odcinka dojazdu do kaplicy. ANDRZEJ 
BOROWSKI zwrócił się z prośbą, aby podczas sezonu zimowego zadbać o odśnieżanie tego 
odcinka. Poinformował,  że teren przy kaplicy mieszkańcy sprzątają w/g ustalonej kolejki. Pani 
Wójt przyjęła do realizacji zgłoszoną prośbę.  

c) Radna BARBARA PAC przekazała zgłaszane przez sołtysów uwagi odnośnie zwrotu kosztów 
podróży, kiedy przyjeżdżają po kwitariusze i rozliczać się z podatku. Chodzi o to, że bilet 
potwierdzający poniesienie kosztów powrotu do domu mogą dostarczyć przy następnym 
rozliczeniu, dopiero wtedy otrzymają zwrot pieniędzy.  Pani Wójt wyjaśniła, że biletu nie należy 
trzymać przez kwartał do następnego rozliczenia, można go dostarczyć przy najbliższej wizycie, np. 
przy okazji przyjazdu na sesję. Przypomniała obowiązującą w tej sprawie uchwałę Rady Gminy. 
Szczegółowe przepisy dotyczące zwrotu kosztów podróży służbowych przedstawiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

d)  Radny ANDRZEJ TYNIEWICKI mówił o zaletach produkowanych przez firmę PRONAR  
kosiarek do poboczy dróg. Radni dyskutowali o tym, czy taki sprzęt jest potrzebny. Pani Wójt 
mówiła o zaletach tzw. :”rębaków”. 

e) Radny LESZEK KAMIŃSKI podziękował za drogę – Skrzypki Małe. Poprosił jednocześnie o 
uwzględnienie w planach drogi dojazdowej do wsi, co usprawni kumunikację mieszkańców. Pani 
Wójt powiedziała, że po wykonaniu drogi w Skrzypkach Małych jest potrzebna kontynuacja 
połączenia do Trusek. Jeśli będzie inicjatywa ze strony Powiatu, to pewnie Rada Gminy nie będzie 
przeciwna współfinansowaniu inwestycji z budżetu gminy.      
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Innych spraw nie zgłoszono. 

Protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


